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Beantwoording art. 33 vragen 

Datum b&w: 16 januari 2019 

Onderwerp: Vragen over kappen bomen Elzenseloop Heesch 

Portefeuillehouder: De heer P.A.M. van Boekel 

Indiener vraag: Fractie Progressief Bernheze 

 

Heesch, 16 januari 2019 

 

Inleiding 

Van de Fractie progressief Bernheze hebben we vragen ontvangen n.a.v. het onderhoud van de 

groenvoorziening Elzelseloop Heesch.  

 

Beantwoording vragen 

Informatie over bomen 

1. Hoeveel bomen zijn/worden aan de Elzenseloop in Heesch gekapt, en wat zijn de 

kenmerken van deze bomen (dikte, soort, leeftijd)? 

Vanwege achterstallig onderhoud zijn er als struik aangeplante bomen uitgegroeid tot 

boomvormers, deze hadden volgens de aangelegde groeninrichting eens per 5 jaar 

afgezet moeten worden om zodoende struiken te vormen. Het bosplantsoen is hier c.a. 

12 jaar geleden aangeplant. De tot bomen uitgegroeide struiken betrof vooral Berk en 

Eik, deze groeien in de eerste jaren na aanplant het snelst.  

2. Wat is de gemiddelde levensduur van de boomsoorten die aan de Elzenseloop 

stonden? Dit is moeilijk te zeggen, de bomen zijn afgezet en zullen deels weer uitlopen.  

3. Waarom worden deze bomen gekapt? De bomen zijn niet verwijderd, maar afgezaagd 

met de bedoeling dat deze deels weer uitlopen, om zodoende weer een dichte 

struikenpartij te vormen. En de overige begroeiing (die langzamer groeit) weer een kans 

te geven. 

 

Plannen met buurt 

4. Hoe kan het dat een vrij jonge groenstructuur als deze, in een vrij jonge buurt, nu al een 

dergelijke ingrijpende aanpassing nodig heeft? Het betreft geen aanpassing, maar het 

inlopen van achterstallig onderhoud.  

5. Waarom is bij de aanleg gekozen voor de structuur zoals die was, en waarom wordt er 

nu voor gekozen die structuur aan te passen? De structuur wordt niet aangepast, de 

aangeplante structuur wordt gehandhaafd en onderhouden zoals aanvankelijk bedoeld. 

Wat was bij aanleg van de buurt de visie op de groenstructuur in de buurt, en welke 

argumenten lagen ten grondslag aan de groenstrook aan de Elzenseloop zoals deze 

destijds is aangelegd? De groenstrook is bedoeld als groene dooradering van de wijk 

zoals diverse andere groenstroken. Deze groenstrook is bedoeld als bosplantsoen niet 

als bomenrij of bos. Bosplantsoen is de vakterm voor struiken die van nature in 

Nederland voorkomen. 

 
6. Passen de aanpassingen die nu uitgevoerd worden binnen de plannen die bij de aanleg 

van de buurt gemaakt zijn? Ja, er zijn geen wijzigingen in de structuur.  Zo ja: waarom 

is er destijds gekozen voor een groenstructuur die binnen een korte tijd alweer 

ingrijpend aangepast moet worden waarbij jonge bomen gekapt moeten worden? 

Sommige soorten van de mix aan soorten groeien harder dan anderen, deze zijn in de 

loop der tijd zelfs bomen geworden. Deze bomen zorgen voor zoveel schaduw dat op 
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termijn alle planten eronder verdwijnen en er kale plekken ontstaan. Het verwijderen 

van de bomen komt de biodiversiteit ten goede. Ook de langzaam groeiende struiken 

zoals sleedoorn en meidoorn krijgen nu een kans te groeien. Deze soorten zijn een 

voedselbron voor insecten en vogels en zorgen voor meer beschutting. Daarom hebben 

we nu het oudere hout, waaronder het hoge groen en de bomen, verwijderd. Op deze 

manier krijgen de langzaam groeiende soorten die onder de bomen staan de kans om 

te groeien en ontstaat een dicht bosplantsoen, dit zal het komende jaar goed zichtbaar 

worden. Het plantsoen zal uiteindelijk c.a. 4 tot 5 meter hoog worden. We zullen vanaf 

nu 1x per jaar het plantsoen snoeien, hierbij worden de oudere struiken die te groot 

worden verwijderd.  

 

 Bomenbeleidsplan en compensatie 

7. Hoe verhoudt de kap van deze bomen zich met het vastgestelde bomenbeleidsplan? 

Zie eerdere beantwoording. 

8. Was voor de kap van deze bomen een vergunning vereist? Nee. Zo nee: is er op een 

andere wijze publicatie gemaakt van het voornemen tot kappen? Nee. 

9. In welke mate wordt de bomenkap gecompenseerd op deze locatie, en hoe? Doordat 

een aantal struiken hier zijn uitgegroeid tot bomen is er wel wat uitval geweest van de 

onderliggende langzaam groeiende begroeiing. Als blijkt dat op bepaalde locatie deze 

begroeiing zich onvoldoende hersteld zullen in het volgende plantseizoen extra struiken 

worden aangeplant.  

 

Burgerparticipatie 

10. In hoeverre zijn buurtbewoners betrokken bij de herinrichting van deze groenstructuur? 

Er is geen sprake van herinrichting van de structuur. 

11. Hoe verhoudt dat zich tot de paragraaf ‘burgerinitiatieven en -participatie’ uit het 

bomenbeleidsplan en de paragraaf ‘participatie van onze inwoners’ uit het 

bestuursprogramma? Waarom zijn buurtbewoners niet bij deze ingrijpende aanpassing 

van hun leefomgeving betrokken? Bij aanpassingen van de openbare ruimte worden 

buurtbewoners als vanzelfsprekend betrokken, in dit geval betreft het juist 

instandhouding van de eerder gekozen structuur.  Buurtbewoners stellen niet betrokken 

te zijn. Is het college voornemens buurtbewoners alsnog (beter) te betrekken bij de 

herinrichting van deze groenstructuur?  

Er is een artikel in de Mooi Bernhezer geplaatst  en op de website om uitleg te geven 

over de achterliggende gedachte van de werkzaamheden. Bewoners die rechtstreeks 

met de gemeente contact opnemen worden gebeld of gemaild om uitleg te geven.  

12. Wat is de visie van het college op het betrekken van buurtbewoners bij aanpassingen 

aan de groenstructuur in hun directe leefomgeving? Hoe is het college voornemens 

hiermee aan de slag te gaan bij toekomstige projecten? 

Gezien de heftige reacties was het verstandiger geweest om bewoners vooraf te 

informeren over de aankomende grootschalige onderhoudswerkzaamheden. 


